StorageTek Virtual Storage Manager System

VSM 6 Licensing Information User Manual

Release 6.1.0

E55494-02

November 2014

StorageTek Virtual Storage Manager System VSM 6 Licensing Information User Manual, Release 6.1.0

E55494-02

Copyright © 2014, Oracle and/or its affiliates. All rights reserved.

This software and related documentation are provided under a license agreement containing restrictions on use and disclosure and are protected by intellectual property laws. Except as expressly permitted in your license agreement or allowed by law, you may not use, copy, reproduce, translate, broadcast, modify, license, transmit, distribute, exhibit, perform, publish, or display any part, in any form, or by any means. Reverse engineering, disassembly, or decompilation of this software, unless required by law for interoperability, is prohibited.

The information contained herein is subject to change without notice and is not warranted to be error-free. If you find any errors, please report them to us in writing.

If this is software or related documentation that is delivered to the U.S. Government or anyone licensing it on behalf of the U.S. Government, the following notice is applicable:

U.S. GOVERNMENT END USERS: Oracle programs, including any operating system, integrated software, any programs installed on the hardware, and/or documentation, delivered to U.S. Government end users are "commercial computer software" pursuant to the applicable Federal Acquisition Regulation and agency-specific supplemental regulations. As such, use, duplication, disclosure, modification, and adaptation of the programs, including any operating system, integrated software, any programs installed on the hardware, and/or documentation, shall be subject to license terms and license restrictions applicable to the programs. No other rights are granted to the U.S. Government.

This software or hardware is developed for general use in a variety of information management applications. It is not developed or intended for use in any inherently dangerous applications, including applications that may create a risk of personal injury. If you use this software or hardware in dangerous applications, then you shall be responsible to take all appropriate fail-safe, backup, redundancy, and other measures to ensure its safe use. Oracle Corporation and its affiliates disclaim any liability for any damages caused by use of this software or hardware in dangerous applications.

Oracle and Java are registered trademarks of Oracle and/or its affiliates. Other names may be trademarks of their respective owners.

Intel and Intel Xeon are trademarks or registered trademarks of Intel Corporation. All SPARC trademarks are used under license and are trademarks or registered trademarks of SPARC International, Inc. AMD, Opteron, the AMD logo, and the AMD Opteron logo are trademarks or registered trademarks of Advanced Micro Devices. UNIX is a registered trademark of The Open Group.

This software or hardware and documentation may provide access to or information on content, products, and services from third parties. Oracle Corporation and its affiliates are not responsible for and expressly disclaim all warranties of any kind with respect to third-party content, products, and services. Oracle Corporation and its affiliates will not be responsible for any loss, costs, or damages incurred due to your access to or use of third-party content, products, or services.

Contents

Preface

- Audience

- Documentation Accessibility

1 Third Party Technology Licenses and Notices

- Third Party Technology

- Third Party Licenses and Notices

- commons-codec, Version: 1.4

- ConfigReader::Simple, Version: 1.28

- DBD::mysql, Version: 4.023

- DBI, Version: 1.623

- Exporter, Version: 5.68

- iODBC, Version: 3.52.7

- Jacl (Java Tcl), Version: 1.3.2

- JLine, Version: 2.7

- JSch, Version: 0.1.47

- Log4J, Version: 1.2.16

- Net::OpenSSH, Version: 0.60

- opensm, Version: 3.1.10

- Xalan Java, Version: 2.7.1

- Xerces, Version 2.10.0

A Appendix

- Offer to Provide Certain Source Code

- Common Open Source Licenses

- Apache License v2.0

Preface

This document, which is part of the program documentation under the terms of your Oracle licensing agreement, is intended to list the licenses that may be included in Oracle's StorageTek Virtual Storage Management System 6 (VSM 6) version 6.1.0.

Audience

This guide is intended for all purchasers of VSM 6 version 6.1.0.

Documentation Accessibility

For information about Oracle's commitment to accessibility, visit the Oracle Accessibility Program website at http://www.oracle.com/pls/topic/lookup?ctx=acc&id=docacc.

Access to Oracle Support

Oracle customers have access to electronic support through My Oracle Support. For information, visit http://www.oracle.com/pls/topic/lookup?ctx=acc&id=info or visit http://www.oracle.com/pls/topic/lookup?ctx=acc&id=trs if you are hearing impaired.

1 Third Party Technology Licenses and Notices

This chapter contains information on third party technology and third party notices and licenses.

- Third Party Technology

- Third Party Licenses and Notices

Third Party Technology

The following third-party software (”Third-Party Software”) may be included in or distributed with this product. The notices provided below in "Third Party Licenses and Notices" are based on information made available to Oracle by the third-party licensors listed. Some software is expressly licensed only under the license terms indicated. Such software is licensed separately and not under the terms of the Oracle license. Additionally, software whose license terms require separate licensing of the software under open source terms, including without limitation the GPL, the LGPL and the Mozilla license, will be understood to be separately licensed under the relevant open source license and not under the terms of the Oracle license.

Third Party Licenses and Notices

This section contains the following third party notices and licenses:

- "commons-codec, Version: 1.4"

- "ConfigReader::Simple, Version: 1.28"

- "DBD::mysql, Version: 4.023"

- "DBI, Version: 1.623"

- "Exporter, Version: 5.68"

- "iODBC, Version: 3.52.7"

- "Jacl (Java Tcl), Version: 1.3.2"

- "JLine, Version: 2.7"

- "JSch, Version: 0.1.47"

- "Log4J, Version: 1.2.16"

- "Net::OpenSSH, Version: 0.60"

- "opensm, Version: 3.1.10"

- "Xalan Java, Version: 2.7.1"

- "Xerces, Version 2.10.0"

commons-codec, Version: 1.4

Apache Commons Codec
Copyright 2002-2009 The Apache Software Foundation

This product includes software developed by
The Apache Software Foundation (http://www.apache.org/).

--------------------------------------------------------------------------------
src/test/org/apache/commons/codec/language/DoubleMetaphoneTest.java contains
test data from http://aspell.sourceforge.net/test/batch0.tab.

Copyright (C) 2002 Kevin Atkinson (kevina@gnu.org). Verbatim copying
and distribution of this entire article is permitted in any medium,
provided this notice is preserved.
--------------------------------------------------------------------------------

2.  Include the following License ONLY ONCE in the documentation even if there are multiple products licensed under the license.

The following applies to all products licensed under the Apache 2.0 License:

You may not use the identified files except in compliance with the Apache License, Version 2.0 (the "License.")

You may obtain a copy of the License at http://www.apache.org/licenses/LICENSE-2.0.  A copy of the license is also reproduced below.

Unless required by applicable law or agreed to in writing, software distributed under the License is distributed on an "AS IS" BASIS, WITHOUT WARRANTIES OR CONDITIONS OF ANY KIND, either express or implied.

See the License for the specific language governing permissions and limitations under the License.

Apache License
Version 2.0, January 2004
http://www.apache.org/licenses/

TERMS AND CONDITIONS FOR USE, REPRODUCTION, AND DISTRIBUTION

1. Definitions.

"License" shall mean the terms and conditions for use, reproduction, and distribution as defined by Sections 1 through 9 of this document.

"Licensor" shall mean the copyright owner or entity authorized by the copyright owner that is granting the License.

"Legal Entity" shall mean the union of the acting entity and all other entities that control, are controlled by, or are under common control with that entity. For the purposes of this definition, "control" means (i) the power, direct or indirect, to cause the direction or management of such entity, whether by contract or otherwise, or (ii) ownership of fifty percent (50%) or more of the outstanding shares, or (iii) beneficial ownership of such entity.

"You" (or "Your") shall mean an individual or Legal Entity exercising permissions granted by this License.

"Source" form shall mean the preferred form for making modifications, including but not limited to software source code, documentation source, and configuration files.

"Object" form shall mean any form resulting from mechanical transformation or translation of a Source form, including but not limited to compiled object code, generated documentation, and conversions to other media types.

"Work" shall mean the work of authorship, whether in Source or Object form, made available under the License, as indicated by a copyright notice that is included in or attached to the work (an example is provided in the Appendix below).

"Derivative Works" shall mean any work, whether in Source or Object form, that is based on (or derived from) the Work and for which the editorial revisions, annotations, elaborations, or other modifications represent, as a whole, an original work of authorship. For the purposes of this License, Derivative Works shall not include works that remain separable from, or merely link (or bind by name) to the interfaces of, the Work and Derivative Works thereof.

"Contribution" shall mean any work of authorship, including the original version of the Work and any modifications or additions to that Work or Derivative Works thereof, that is intentionally submitted to Licensor for inclusion in the Work by the copyright owner or by an individual or Legal Entity authorized to submit on behalf of the copyright owner. For the purposes of this definition, "submitted" means any form of electronic, verbal, or written communication sent to the Licensor or its representatives, including but not limited to communication on electronic mailing lists, source code control systems, and issue tracking systems that are managed by, or on behalf of, the Licensor for the purpose of discussing and improving the Work, but excluding communication that is conspicuously marked or otherwise designated in writing by the copyright owner as "Not a Contribution."

"Contributor" shall mean Licensor and any individual or Legal Entity on behalf of whom a Contribution has been received by Licensor and subsequently incorporated within the Work.

2. Grant of Copyright License. Subject to the terms and conditions of this License, each Contributor hereby grants to You a perpetual, worldwide, non-exclusive, no-charge, royalty-free, irrevocable copyright license to reproduce, prepare Derivative Works of, publicly display, publicly perform, sublicense, and distribute the Work and such Derivative Works in Source or Object form.

3. Grant of Patent License. Subject to the terms and conditions of this License, each Contributor hereby grants to You a perpetual, worldwide, non-exclusive, no-charge, royalty-free, irrevocable (except as stated in this section) patent license to make, have made, use, offer to sell, sell, import, and otherwise transfer the Work, where such license applies only to those patent claims licensable by such Contributor that are necessarily infringed by their Contribution(s) alone or by combination of their Contribution(s) with the Work to which such Contribution(s) was submitted. If You institute patent litigation against any entity (including a cross-claim or counterclaim in a lawsuit) alleging that the Work or a Contribution incorporated within the Work constitutes direct or contributory patent infringement, then any patent licenses granted to You under this License for that Work shall terminate as of the date such litigation is filed.

4. Redistribution. You may reproduce and distribute copies of the Work or Derivative Works thereof in any medium, with or without modifications, and in Source or Object form, provided that You meet the following conditions:

1. You must give any other recipients of the Work or Derivative Works a copy of this License; and

2. You must cause any modified files to carry prominent notices stating that You changed the files; and

3. You must retain, in the Source form of any Derivative Works that You distribute, all copyright, patent, trademark, and attribution notices from the Source form of the Work, excluding those notices that do not pertain to any part of the Derivative Works; and

4. If the Work includes a "NOTICE" text file as part of its distribution, then any Derivative Works that You distribute must include a readable copy of the attribution notices contained within such NOTICE file, excluding those notices that do not pertain to any part of the Derivative Works, in at least one of the following places: within a NOTICE text file distributed as part of the Derivative Works; within the Source form or documentation, if provided along with the Derivative Works; or, within a display generated by the Derivative Works, if and wherever such third-party notices normally appear. The contents of the NOTICE file are for informational purposes only and do not modify the License. You may add Your own attribution notices within Derivative Works that You distribute, alongside or as an addendum to the NOTICE text from the Work, provided that such additional attribution notices cannot be construed as modifying the License.

You may add Your own copyright statement to Your modifications and may provide additional or different license terms and conditions for use, reproduction, or distribution of Your modifications, or for any such Derivative Works as a whole, provided Your use, reproduction, and distribution of the Work otherwise complies with the conditions stated in this License.

5. Submission of Contributions. Unless You explicitly state otherwise, any Contribution intentionally submitted for inclusion in the Work by You to the Licensor shall be under the terms and conditions of this License, without any additional terms or conditions. Notwithstanding the above, nothing herein shall supersede or modify the terms of any separate license agreement you may have executed with Licensor regarding such Contributions.

6. Trademarks. This License does not grant permission to use the trade names, trademarks, service marks, or product names of the Licensor, except as required for reasonable and customary use in describing the origin of the Work and reproducing the content of the NOTICE file.

7. Disclaimer of Warranty. Unless required by applicable law or agreed to in writing, Licensor provides the Work (and each Contributor provides its Contributions) on an "AS IS" BASIS, WITHOUT WARRANTIES OR CONDITIONS OF ANY KIND, either express or implied, including, without limitation, any warranties or conditions of TITLE, NON-INFRINGEMENT, MERCHANTABILITY, or FITNESS FOR A PARTICULAR PURPOSE. You are solely responsible for determining the appropriateness of using or redistributing the Work and assume any risks associated with Your exercise of permissions under this License.

8. Limitation of Liability. In no event and under no legal theory, whether in tort (including negligence), contract, or otherwise, unless required by applicable law (such as deliberate and grossly negligent acts) or agreed to in writing, shall any Contributor be liable to You for damages, including any direct, indirect, special, incidental, or consequential damages of any character arising as a result of this License or out of the use or inability to use the Work (including but not limited to damages for loss of goodwill, work stoppage, computer failure or malfunction, or any and all other commercial damages or losses), even if such Contributor has been advised of the possibility of such damages.

9. Accepting Warranty or Additional Liability. While redistributing the Work or Derivative Works thereof, You may choose to offer, and charge a fee for, acceptance of support, warranty, indemnity, or other liability obligations and/or rights consistent with this License. However, in accepting such obligations, You may act only on Your own behalf and on Your sole responsibility, not on behalf of any other Contributor, and only if You agree to indemnify, defend, and hold each Contributor harmless for any liability incurred by, or claims asserted against, such Contributor by reason of your accepting any such warranty or additional liability.

END OF TERMS AND CONDITIONS

APPENDIX: How to apply the Apache License to your work

To apply the Apache License to your work, attach the following boilerplate notice, with the fields enclosed by brackets "[]" replaced with your own identifying information. (Don't include the brackets!) The text should be enclosed in the appropriate comment syntax for the file format. We also recommend that a file or class name and description of purpose be included on the same "printed page" as the copyright notice for easier identification within third-party archives.

Copyright [yyyy] [name of copyright owner]
Licensed under the Apache License, Version 2.0 (the "License"); you may not use this file except in compliance with the License. You may obtain a copy of the License at

http://www.apache.org/licenses/LICENSE-2.0

Unless required by applicable law or agreed to in writing, software distributed under the License is distributed on an "AS IS" BASIS, WITHOUT WARRANTIES OR CONDITIONS OF ANY KIND, either express or implied. See the License for the specific language governing permissions and limitations under the License.

ConfigReader::Simple, Version: 1.28

1. Include the following notice paragraph only ONCE for all of the CPAN modules: This program contains third-party code from the Comprehensive Perl Archive Network ("CPAN"). Under the terms of the CPAN license, Oracle is required to provide the following notices. Note, however, that the Oracle program license that accompanied this product determines your right to use the Oracle program, including the CPAN software, and the terms contained in the following notices do not change those rights. You may obtain copies of the original source code for the CPAN modules at the following sites:<LIST SITES FOR ALL MODULES>

{NOTE: The Product Manager should verify that this is correct (i.e., that the source of the program is CPAN and that its source code can be obtained on the CPAN site)for EACH of the Perl/CPAN programs covered}

2.Include the following verbatim:
In accordance with the terms of the Perl licensing scheme, Oracle is hereby making the election to license ConfigReader::Simple 1.28 under the Artistic License.

Copyright (c) 2002-2009 brian d foy. All rights reserved.

This program is free software; you can redistribute it and/or modify it under the same terms as Perl itself.

From Perl5:
The "Artistic License"

Preamble

The intent of this document is to state the conditions under which aPackage may be copied, such that the Copyright Holder maintains somesemblance of artistic control over the development of the package,while giving the users of the package the right to use and distributethe Package in a more-or-less customary fashion, plus the right to makereasonable modifications.

Definitions:

"Package" refers to the collection of files distributed by the        Copyright Holder, and derivatives of that collection of files created through textual modification.

"Standard Version" refers to such a Package if it has not been        modified, or has been modified in accordance with the wishes of the Copyright Holder as specified below.

"Copyright Holder" is whoever is named in the copyright or copyrights for the package.

"You" is you, if you're thinking about copying or distributing this Package.

"Reasonable copying fee" is whatever you can justify on the basis of media cost, duplication charges, time of people involved, and so on. (You will not be required to justify it to the Copyright Holder, but only to the computing community at large as a market that must bear the fee.)

"Freely Available" means that no fee is charged for the item itself, though there may be fees involved in handling the item. It also means that recipients of the item may redistribute it under the same conditions they received it.

1. You may make and give away verbatim copies of the source form of the
Standard Version of this Package without restriction, provided that you
duplicate all of the original copyright notices and associated disclaimers.

2. You may apply bug fixes, portability fixes and other modifications
derived from the Public Domain or from the Copyright Holder.  A Package
modified in such a way shall still be considered the Standard Version.

3. You may otherwise modify your copy of this Package in any way, provided
that you insert a prominent notice in each changed file stating how and
when you changed that file, and provided that you do at least ONE of the
following:

a) place your modifications in the Public Domain or otherwise make them
Freely Available, such as by posting said modifications to Usenet or
an equivalent medium, or placing the modifications on a major archive
site such as uunet.uu.net, or by allowing the Copyright Holder to include
your modifications in the Standard Version of the Package.

b) use the modified Package only within your corporation or organization.

c) rename any non-standard executables so the names do not conflict
with standard executables, which must also be provided, and provide
a separate manual page for each non-standard executable that clearly
documents how it differs from the Standard Version.

d) make other distribution arrangements with the Copyright Holder.

4. You may distribute the programs of this Package in object code or
executable form, provided that you do at least ONE of the following:

a) distribute a Standard Version of the executables and library files,
together with instructions (in the manual page or equivalent) on where
to get the Standard Version.

b) accompany the distribution with the machine-readable source of
the Package with your modifications.

c) give non-standard executables non-standard names, and clearly
document the differences in manual pages (or equivalent), together
with instructions on where to get the Standard Version.

d) make other distribution arrangements with the Copyright Holder.

5. You may charge a reasonable copying fee for any distribution of this
Package.  You may charge any fee you choose for support of this
Package.  You may not charge a fee for this Package itself.  However,
you may distribute this Package in aggregate with other (possibly
commercial) programs as part of a larger (possibly commercial) software
distribution provided that you do not advertise this Package as a
product of your own.  You may embed this Package's interpreter within
an executable of yours (by linking); this shall be construed as a mere
form of aggregation, provided that the complete Standard Version of the
interpreter is so embedded.

6. The scripts and library files supplied as input to or produced as
output from the programs of this Package do not automatically fall
under the copyright of this Package, but belong to whoever generated
them, and may be sold commercially, and may be aggregated with this
Package.  If such scripts or library files are aggregated with this
Package via the so-called "undump" or "unexec" methods of producing a
binary executable image, then distribution of such an image shall
neither be construed as a distribution of this Package nor shall it
fall under the restrictions of Paragraphs 3 and 4, provided that you do
not represent such an executable image as a Standard Version of this
Package.

7. C subroutines (or comparably compiled subroutines in other
languages) supplied by you and linked into this Package in order to
emulate subroutines and variables of the language defined by this
Package shall not be considered part of this Package, but are the
equivalent of input as in Paragraph 6, provided these subroutines do
not change the language in any way that would cause it to fail the
regression tests for the language.

8. Aggregation of this Package with a commercial distribution is always
permitted provided that the use of this Package is embedded; that is,
when no overt attempt is made to make this Package's interfaces visible
to the end user of the commercial distribution.  Such use shall not be
construed as a distribution of this Package.

9. The name of the Copyright Holder may not be used to endorse or promote
products derived from this software without specific prior written permission.

10. THIS PACKAGE IS PROVIDED "AS IS" AND WITHOUT ANY EXPRESS OR
IMPLIED WARRANTIES, INCLUDING, WITHOUT LIMITATION, THE IMPLIED
WARRANTIES OF MERCHANTIBILITY AND FITNESS FOR A PARTICULAR PURPOSE.

The End

DBD::mysql, Version: 4.023

In accordance with the terms of the Perl licensing scheme, Oracle is hereby making the election to license CPAN DBD::mysql 4.022 under the Artistic License.

This module is Large Portions Copyright (c) 2004-2010 Patrick Galbraith Large Portions Copyright (c) 2004-2006 Alexey Stroganov Large Portions Copyright (c) 2003-2005 Rudolf Lippan Large Portions Copyright (c) 1997-2003 Jochen Wiedmann, with code portions Copyright (c)1994-1997 their original authors

The "Artistic License"

Preamble

The intent of this document is to state the conditions under which a
Package may be copied, such that the Copyright Holder maintains some
semblance of artistic control over the development of the package,
while giving the users of the package the right to use and distribute
the Package in a more-or-less customary fashion, plus the right to make
reasonable modifications.

Definitions:

"Package" refers to the collection of files distributed by the
Copyright Holder, and derivatives of that collection of files
created through textual modification.

"Standard Version" refers to such a Package if it has not been
modified, or has been modified in accordance with the wishes
of the Copyright Holder as specified below.

"Copyright Holder" is whoever is named in the copyright or
copyrights for the package.

"You" is you, if you're thinking about copying or distributing
this Package.

"Reasonable copying fee" is whatever you can justify on the
basis of media cost, duplication charges, time of people involved,
and so on.  (You will not be required to justify it to the
Copyright Holder, but only to the computing community at large
as a market that must bear the fee.)

"Freely Available" means that no fee is charged for the item
itself, though there may be fees involved in handling the item.
It also means that recipients of the item may redistribute it
under the same conditions they received it.

1. You may make and give away verbatim copies of the source form of theStandard Version of this Package without restriction, provided that youduplicate all of the original copyright notices and associated disclaimers.

2. You may apply bug fixes, portability fixes and other modificationsderived from the Public Domain or from the Copyright Holder.  A Packagemodified in such a way shall still be considered the Standard Version.

3. You may otherwise modify your copy of this Package in any way, providedthat you insert a prominent notice in each changed file stating how andwhen you changed that file, and provided that you do at least ONE of thefollowing:

a) place your modifications in the Public Domain or otherwise make them
Freely Available, such as by posting said modifications to Usenet or
an equivalent medium, or placing the modifications on a major archive
site such as uunet.uu.net, or by allowing the Copyright Holder to include
your modifications in the Standard Version of the Package.

b) use the modified Package only within your corporation or organization.

c) rename any non-standard executables so the names do not conflict
with standard executables, which must also be provided, and provide
a separate manual page for each non-standard executable that clearly
documents how it differs from the Standard Version.

d) make other distribution arrangements with the Copyright Holder.

4. You may distribute the programs of this Package in object code orexecutable form, provided that you do at least ONE of the following:

a) distribute a Standard Version of the executables and library files,
together with instructions (in the manual page or equivalent) on where
to get the Standard Version.

b) accompany the distribution with the machine-readable source of
the Package with your modifications.

c) give non-standard executables non-standard names, and clearly
document the differences in manual pages (or equivalent), together
with instructions on where to get the Standard Version.

d) make other distribution arrangements with the Copyright Holder.

5. You may charge a reasonable copying fee for any distribution of thisPackage.  You may charge any fee you choose for support of thisPackage.  You may not charge a fee for this Package itself.  However,you may distribute this Package in aggregate with other (possiblycommercial) programs as part of a larger (possibly commercial) softwaredistribution provided that you do not advertise this Package as aproduct of your own.  You may embed this Package's interpreter withinan executable of yours (by linking); this shall be construed as a mereform of aggregation, provided that the complete Standard Version of theinterpreter is so embedded.

6. The scripts and library files supplied as input to or produced asoutput from the programs of this Package do not automatically fallunder the copyright of this Package, but belong to whoever generatedthem, and may be sold commercially, and may be aggregated with thisPackage.  If such scripts or library files are aggregated with thisPackage via the so-called "undump" or "unexec" methods of producing abinary executable image, then distribution of such an image shallneither be construed as a distribution of this Package nor shall itfall under the restrictions of Paragraphs 3 and 4, provided that you donot represent such an executable image as a Standard Version of thisPackage.

7. C subroutines (or comparably compiled subroutines in otherlanguages) supplied by you and linked into this Package in order toemulate subroutines and variables of the language defined by thisPackage shall not be considered part of this Package, but are the equivalent of input as in Paragraph 6, provided these subroutines donot change the language in any way that would cause it to fail theregression tests for the language.

8. Aggregation of this Package with a commercial distribution is alwayspermitted provided that the use of this Package is embedded; that is,when no overt attempt is made to make this Package's interfaces visibleto the end user of the commercial distribution.  Such use shall not beconstrued as a distribution of this Package.

9. The name of the Copyright Holder may not be used to endorse or promote products derived from this software without specific prior written permission.

10. THIS PACKAGE IS PROVIDED "AS IS" AND WITHOUT ANY EXPRESS OR IMPLIED WARRANTIES, INCLUDING, WITHOUT LIMITATION, THE IMPLIEDWARRANTIES OF MERCHANTIBILITY AND FITNESS FOR A PARTICULAR PURPOSE.

The End

In accordance with the terms of the Perl licensing scheme, Oracle is hereby making the election to license DBD::mysql under the Artistic License.

DBI, Version: 1.623

The DBI module is Copyright (c) 1994-2012 Tim Bunce. Ireland. All rights reserved.

In accordance with the terms of the Perl licensing scheme, Oracle is hereby making the election to license DBI 1.623 and the CPAN Modules under the Artistic License.

The "Artistic License"

Preamble

The intent of this document is to state the conditions under which aPackage may be copied, such that the Copyright Holder maintains somesemblance of artistic control over the development of the package,while giving the users of the package the right to use and distributethe Package in a more-or-less customary fashion, plus the right to makereasonable modifications.

Definitions:

"Package" refers to the collection of files distributed by the
Copyright Holder, and derivatives of that collection of files
created through textual modification.

"Standard Version" refers to such a Package if it has not been
modified, or has been modified in accordance with the wishes
of the Copyright Holder as specified below.

"Copyright Holder" is whoever is named in the copyright or
copyrights for the package.

"You" is you, if you're thinking about copying or distributing
this Package.

"Reasonable copying fee" is whatever you can justify on the
basis of media cost, duplication charges, time of people involved,
and so on.  (You will not be required to justify it to the
Copyright Holder, but only to the computing community at large
as a market that must bear the fee.)

"Freely Available" means that no fee is charged for the item
itself, though there may be fees involved in handling the item.
It also means that recipients of the item may redistribute it
under the same conditions they received it.

1. You may make and give away verbatim copies of the source form of theStandard Version of this Package without restriction, provided that youduplicate all of the original copyright notices and associated disclaimers.

2. You may apply bug fixes, portability fixes and other modificationsderived from the Public Domain or from the Copyright Holder.  A Packagemodified in such a way shall still be considered the Standard Version.

3. You may otherwise modify your copy of this Package in any way, providedthat you insert a prominent notice in each changed file stating how andwhen you changed that file, and provided that you do at least ONE of thefollowing:

a) place your modifications in the Public Domain or otherwise make them
Freely Available, such as by posting said modifications to Usenet or
an equivalent medium, or placing the modifications on a major archive
site such as uunet.uu.net, or by allowing the Copyright Holder to include
your modifications in the Standard Version of the Package.

b) use the modified Package only within your corporation or organization.

c) rename any non-standard executables so the names do not conflict
with standard executables, which must also be provided, and provide
a separate manual page for each non-standard executable that clearly
documents how it differs from the Standard Version.

d) make other distribution arrangements with the Copyright Holder.

4. You may distribute the programs of this Package in object code orexecutable form, provided that you do at least ONE of the following:

a) distribute a Standard Version of the executables and library files,
together with instructions (in the manual page or equivalent) on where
to get the Standard Version.

b) accompany the distribution with the machine-readable source of
the Package with your modifications.

c) give non-standard executables non-standard names, and clearly
document the differences in manual pages (or equivalent), together
with instructions on where to get the Standard Version.

d) make other distribution arrangements with the Copyright Holder.

5. You may charge a reasonable copying fee for any distribution of thisPackage.  You may charge any fee you choose for support of thisPackage.  You may not charge a fee for this Package itself.  However,you may distribute this Package in aggregate with other (possiblycommercial) programs as part of a larger (possibly commercial) softwaredistribution provided that you do not advertise this Package as aproduct of your own.  You may embed this Package's interpreter withinan executable of yours (by linking); this shall be construed as a mereform of aggregation, provided that the complete Standard Version of theinterpreter is so embedded.

6. The scripts and library files supplied as input to or produced asoutput from the programs of this Package do not automatically fallunder the copyright of this Package, but belong to whoever generatedthem, and may be sold commercially, and may be aggregated with thisPackage.  If such scripts or library files are aggregated with thisPackage via the so-called "undump" or "unexec" methods of producing abinary executable image, then distribution of such an image shallneither be construed as a distribution of this Package nor shall itfall under the restrictions of Paragraphs 3 and 4, provided that you donot represent such an executable image as a Standard Version of thisPackage.

7. C subroutines (or comparably compiled subroutines in otherlanguages) supplied by you and linked into this Package in order toemulate subroutines and variables of the language defined by thisPackage shall not be considered part of this Package, but are theequivalent of input as in Paragraph 6, provided these subroutines donot change the language in any way that would cause it to fail theregression tests for the language.

8. Aggregation of this Package with a commercial distribution is alwayspermitted provided that the use of this Package is embedded; that is,when no overt attempt is made to make this Package's interfaces visibleto the end user of the commercial distribution.  Such use shall not beconstrued as a distribution of this Package.

9. The name of the Copyright Holder may not be used to endorse or promoteproducts derived from this software without specific prior written permission.

10. THIS PACKAGE IS PROVIDED "AS IS" AND WITHOUT ANY EXPRESS ORIMPLIED WARRANTIES, INCLUDING, WITHOUT LIMITATION, THE IMPLIEDWARRANTIES OF MERCHANTIBILITY AND FITNESS FOR A PARTICULAR PURPOSE.

The End

Exporter, Version: 5.68

In accordance with the terms of the Perl licensing scheme, Oracle is hereby making the election to license CPAN Technology: Exporter 5.67 under the Artistic License.

This library is free software. You can redistribute it and/or modify it under the same terms as Perl itself.

From Perl5:
The "Artistic License"

Preamble

The intent of this document is to state the conditions under which aPackage may be copied, such that the Copyright Holder maintains somesemblance of artistic control over the development of the package,while giving the users of the package the right to use and distributethe Package in a more-or-less customary fashion, plus the right to makereasonable modifications.

Definitions:

"Package" refers to the collection of files distributed by the
Copyright Holder, and derivatives of that collection of files
created through textual modification.

"Standard Version" refers to such a Package if it has not been
modified, or has been modified in accordance with the wishes
of the Copyright Holder as specified below.

"Copyright Holder" is whoever is named in the copyright or
copyrights for the package.

"You" is you, if you're thinking about copying or distributing
this Package.

"Reasonable copying fee" is whatever you can justify on the
basis of media cost, duplication charges, time of people involved,
and so on.  (You will not be required to justify it to the
Copyright Holder, but only to the computing community at large
as a market that must bear the fee.)

"Freely Available" means that no fee is charged for the item
itself, though there may be fees involved in handling the item.
It also means that recipients of the item may redistribute it
under the same conditions they received it.

1. You may make and give away verbatim copies of the source form of theStandard Version of this Package without restriction, provided that youduplicate all of the original copyright notices and associated disclaimers.

2. You may apply bug fixes, portability fixes and other modificationsderived from the Public Domain or from the Copyright Holder.  A Packagemodified in such a way shall still be considered the Standard Version.

3. You may otherwise modify your copy of this Package in any way, providedthat you insert a prominent notice in each changed file stating how andwhen you changed that file, and provided that you do at least ONE of thefollowing:

a) place your modifications in the Public Domain or otherwise make them
Freely Available, such as by posting said modifications to Usenet or
an equivalent medium, or placing the modifications on a major archive
site such as uunet.uu.net, or by allowing the Copyright Holder to include
your modifications in the Standard Version of the Package.

b) use the modified Package only within your corporation or organization.

c) rename any non-standard executables so the names do not conflict
with standard executables, which must also be provided, and provide
a separate manual page for each non-standard executable that clearly
documents how it differs from the Standard Version.

d) make other distribution arrangements with the Copyright Holder.

4. You may distribute the programs of this Package in object code orexecutable form, provided that you do at least ONE of the following:

a) distribute a Standard Version of the executables and library files,
together with instructions (in the manual page or equivalent) on where
to get the Standard Version.

b) accompany the distribution with the machine-readable source of
the Package with your modifications.

c) give non-standard executables non-standard names, and clearly
document the differences in manual pages (or equivalent), together
with instructions on where to get the Standard Version.

d) make other distribution arrangements with the Copyright Holder.

5. You may charge a reasonable copying fee for any distribution of thisPackage.  You may charge any fee you choose for support of thisPackage.  You may not charge a fee for this Package itself.  However,you may distribute this Package in aggregate with other (possiblycommercial) programs as part of a larger (possibly commercial) softwaredistribution provided that you do not advertise this Package as aproduct of your own.  You may embed this Package's interpreter withinan executable of yours (by linking); this shall be construed as a mereform of aggregation, provided that the complete Standard Version of theinterpreter is so embedded.

6. The scripts and library files supplied as input to or produced asoutput from the programs of this Package do not automatically fallunder the copyright of this Package, but belong to whoever generatedthem, and may be sold commercially, and may be aggregated with thisPackage.  If such scripts or library files are aggregated with thisPackage via the so-called "undump" or "unexec" methods of producing abinary executable image, then distribution of such an image shallneither be construed as a distribution of this Package nor shall itfall under the restrictions of Paragraphs 3 and 4, provided that you donot represent such an executable image as a Standard Version of thisPackage.

7. C subroutines (or comparably compiled subroutines in otherlanguages) supplied by you and linked into this Package in order toemulate subroutines and variables of the language defined by thisPackage shall not be considered part of this Package, but are theequivalent of input as in Paragraph 6, provided these subroutines donot change the language in any way that would cause it to fail theregression tests for the language.

8. Aggregation of this Package with a commercial distribution is alwayspermitted provided that the use of this Package is embedded; that is,when no overt attempt is made to make this Package's interfaces visibleto the end user of the commercial distribution.  Such use shall not beconstrued as a distribution of this Package.

9. The name of the Copyright Holder may not be used to endorse or promoteproducts derived from this software without specific prior written permission.

10. THIS PACKAGE IS PROVIDED "AS IS" AND WITHOUT ANY EXPRESS ORIMPLIED WARRANTIES, INCLUDING, WITHOUT LIMITATION, THE IMPLIEDWARRANTIES OF MERCHANTIBILITY AND FITNESS FOR A PARTICULAR PURPOSE.

The End

iODBC, Version: 3.52.7

In accordance with the terms of the iODBC licensing scheme set forth below, Oracle is hereby making the election to license iODBC under the BSD license.

iODBC Driver Manager
Copyright (C) 1995 by Ke Jin <kejin@empress.com>
Copyright (C) 1996-2009 by OpenLink Software <iodbc@openlinksw.com>
All Rights Reserved.

This software is released under either the GNU Library General PublicLicense (see LICENSE.LGPL) or the BSD License (see LICENSE.BSD).

Note that the only valid version of the LGPL license as far as thisproject is concerned is the original GNU Library General Public LicenseVersion 2, dated June 1991.

While not mandated by the BSD license, any patches you make tothe iODBC may be contributed back into the iODBC project at yourdiscretion. Contributions will benefit the Open Source and Data Accesscommunity as a whole. Submissions may be made at http://www.iodbc.org.

LICENSE.BSD:

Copyright (C) 1995-2009, OpenLink Software Inc and Ke Jin.
All rights reserved.

Redistribution and use in source and binary forms, with or withoutmodification, are permitted provided that the following conditionsare met:

1. Redistributions of source code must retain the above copyright notice,
this list of conditions and the following disclaimer.
2. Redistributions in binary form must reproduce the above copyright
notice, this list of conditions and the following disclaimer in the
documentation and/or other materials provided with the distribution.
3. Neither the name of OpenLink Software Inc. nor the names of its
contributors may be used to endorse or promote products derived from
this software without specific prior written permission.

THIS SOFTWARE IS PROVIDED BY THE COPYRIGHT HOLDERS AND CONTRIBUTORS"AS IS" AND ANY EXPRESS OR IMPLIED WARRANTIES, INCLUDING, BUT NOT LIMITED TO,THE IMPLIED WARRANTIES OF MERCHANTABILITY AND FITNESS FOR A PARTICULARPURPOSE ARE DISCLAIMED. IN NO EVENT SHALL OPENLINK OR CONTRIBUTORSBE LIABLE FOR ANY DIRECT, INDIRECT, INCIDENTAL, SPECIAL, EXEMPLARY,OR CONSEQUENTIAL DAMAGES (INCLUDING, BUT NOT LIMITED TO, PROCUREMENT OFSUBSTITUTE GOODS OR SERVICES; LOSS OF USE, DATA, OR PROFITS; OR BUSINESSINTERRUPTION) HOWEVER CAUSED AND ON ANY THEORY OF LIABILITY, WHETHER INCONTRACT, STRICT LIABILITY, OR TORT (INCLUDING NEGLIGENCE OR OTHERWISE)ARISING IN ANY WAY OUT OF THE USE OF THIS SOFTWARE, EVEN IF ADVISED OFTHE POSSIBILITY OF SUCH DAMAGE.

Jacl (Java Tcl), Version: 1.3.2

This program contains third-party code from Tcl and such code is governed by
the following license terms.  and the terms contained in the following notices
do not change those rights.  Notwithstanding anything to the contrary in
the Oracle program license, the Tcl software is provided by Oracle AS-IS
and without warranty or support of any kind from Oracle or any other
party.

SUN MICROSYSTEMS, INC. THROUGH ITS SUN
MICROSYSTEMS LABORATORIES
DIVISION ("SUN") WILL LICENSE THIS SOFTWARE AND THE
ACCOMPANYING DOCUMENTATION TO YOU (a "Licensee") ONLY ON
YOUR ACCEPTANCE OF ALL THE TERMS SET FORTH
BELOW.

Sun grants Licensee a non-exclusive, royalty-free right to download,
install, compile, use, copy and distribute the Software, modify or otherwise
create derivative works from the Software (each, a "Modification") and
distribute any Modification in source code and/or binary code form to
its customers with a license agreement containing these terms and noting
that the Software has been modified. The Software is copyrighted by Sun
and other third parties and Licensee shall retain and reproduce all copyright
and other notices presently on the Software. As between Sun and Licensee,
Sun is the sole owner of all rights in and to the Software other than the
limited rights granted to Licensee herein; Licensee will own its
Modifications, expressly subject to Sun's continuing ownership of the
Software. Licensee will, at its expense, defend and indemnify Sun and
its licensors from and against any third party claims, including costs
and reasonable attorneys' fees, and be wholly responsible for any liabilities
arising out of or related to Licensee's development, use or distribution of
the Software or Modifications. Any distribution of the Software and
Modifications must comply with all applicable
United States export control laws.

THE SOFTWARE IS BEING PROVIDED TO LICENSEE "AS IS" AND
ALL EXPRESS OR IMPLIED CONDITIONS AND WARRANTIES,
INCLUDING ANY IMPLIED WARRANTY OF MERCHANTABILITY, FITNESS
FOR A PARTICULAR PURPOSE OR NON-INFRINGEMENT, ARE
DISCLAIMED. IN NO EVENT WILL SUN BE LIABLE HEREUNDER FOR
ANY DIRECT DAMAGES OR ANY INDIRECT, PUNITIVE, SPECIAL,
INCIDENTAL OR CONSEQUENTIAL DAMAGES OF ANY
KIND.

Portions of Jacl and Tcl Blend are Copyright (c) 1997-1999 The Regents of
the University of California.

All rights reserved.

Permission is hereby granted, without written agreement and without license
or royalty fees, to use, copy, modify, and distribute this software and
its documentation for any purpose, provided that the above copyright notice
and the following two paragraphs appear in all copies of this
software.

IN NO EVENT SHALL THE UNIVERSITY OF CALIFORNIA BE LIABLE TO
ANY PARTY FOR DIRECT, INDIRECT, SPECIAL, INCIDENTAL,
OR CONSEQUENTIAL DAMAGES ARISING OUT OF THE USE OF
THIS SOFTWARE AND ITS DOCUMENTATION, EVEN IF THE UNIVERSITY
OF CALIFORNIA HAS BEEN ADVISED OF THE POSSIBILITY
OF SUCH DAMAGE.

THE UNIVERSITY OF CALIFORNIA SPECIFICALLY DISCLAIMS
ANY WARRANTIES, INCLUDING, BUT NOT LIMITED TO, THE IMPLIED WARRANTIES OF MERCHANTABILITY AND FITNESS FOR A
PARTICULAR PURPOSE. THE SOFTWARE PROVIDED HEREUNDER IS
ON AN "AS IS" BASIS, AND THE UNIVERSITY OF CALIFORNIA HAS
NO OBLIGATION TO PROVIDE MAINTENANCE, SUPPORT,
UPDATES, ENHANCEMENTS, OR
MODIFICATIONS.

JLine, Version: 2.7

Copyright (c) 2002-2006, Marc Prud'hommeaux <mwp1@cornell.edu>
All rights reserved.

Redistribution and use in source and binary forms, with orwithout modification, are permitted provided that the followingconditions are met:

Redistributions of source code must retain the above copyrightnotice, this list of conditions and the following disclaimer.

Redistributions in binary form must reproduce the above copyrightnotice, this list of conditions and the following disclaimerin the documentation and/or other materials provided withthe distribution.

Neither the name of JLine nor the names of its contributorsmay be used to endorse or promote products derived from thissoftware without specific prior written permission.

THIS SOFTWARE IS PROVIDED BY THE COPYRIGHT HOLDERS AND CONTRIBUTORS"AS IS" AND ANY EXPRESS OR IMPLIED WARRANTIES, INCLUDING,BUT NOT LIMITED TO, THE IMPLIED WARRANTIES OF MERCHANTABILITYAND FITNESS FOR A PARTICULAR PURPOSE ARE DISCLAIMED. IN NOEVENT SHALL THE COPYRIGHT OWNER OR CONTRIBUTORS BE LIABLEFOR ANY DIRECT, INDIRECT, INCIDENTAL, SPECIAL, EXEMPLARY,OR CONSEQUENTIAL DAMAGES (INCLUDING, BUT NOT LIMITED TO,PROCUREMENT OF SUBSTITUTE GOODS OR SERVICES; LOSS OF USE,DATA, OR PROFITS; OR BUSINESS INTERRUPTION) HOWEVER CAUSEDAND ON ANY THEORY OF LIABILITY, WHETHER IN CONTRACT, STRICTLIABILITY, OR TORT (INCLUDING NEGLIGENCE OR OTHERWISE) ARISINGIN ANY WAY OUT OF THE USE OF THIS SOFTWARE, EVEN IF ADVISEDOF THE POSSIBILITY OF SUCH DAMAGE.

JSch, Version: 0.1.47

Include the following verbatim in the documentation:

Copyright (c) 2002-2012 Atsuhiko Yamanaka, JCraft,Inc.
All rights reserved.

Redistribution and use in source and binary forms, with or withoutmodification, are permitted provided that the following conditions are met:

1. Redistributions of source code must retain the above copyright notice,
this list of conditions and the following disclaimer.

2. Redistributions in binary form must reproduce the above copyright
notice, this list of conditions and the following disclaimer in
the documentation and/or other materials provided with the distribution.

3. The names of the authors may not be used to endorse or promote products
derived from this software without specific prior written permission.

THIS SOFTWARE IS PROVIDED ``AS IS'' AND ANY EXPRESSED OR IMPLIED WARRANTIES,INCLUDING, BUT NOT LIMITED TO, THE IMPLIED WARRANTIES OF MERCHANTABILITY ANDFITNESS FOR A PARTICULAR PURPOSE ARE DISCLAIMED. IN NO EVENT SHALL JCRAFT,INC. OR ANY CONTRIBUTORS TO THIS SOFTWARE BE LIABLE FOR ANY DIRECT, INDIRECT,INCIDENTAL, SPECIAL, EXEMPLARY, OR CONSEQUENTIAL DAMAGES (INCLUDING, BUT NOTLIMITED TO, PROCUREMENT OF SUBSTITUTE GOODS OR SERVICES; LOSS OF USE, DATA,OR PROFITS; OR BUSINESS INTERRUPTION) HOWEVER CAUSED AND ON ANY THEORY OFLIABILITY, WHETHER IN CONTRACT, STRICT LIABILITY, OR TORT (INCLUDINGNEGLIGENCE OR OTHERWISE) ARISING IN ANY WAY OUT OF THE USE OF THIS SOFTWARE,EVEN IF ADVISED OF THE POSSIBILITY OF SUCH DAMAGE.

Log4J, Version: 1.2.16

This product includes software developed by
the Apache Software Foundation (http://www.apache.org).

2.  Include the following License ONLY ONCE in the documentation even if there are multiple products licensed under the license.

The following applies to all products licensed under the Apache 2.0 License:

You may not use the identified files except in compliance with the Apache License, Version 2.0 (the "License.")

You may obtain a copy of the License at http://www.apache.org/licenses/LICENSE-2.0.  A copy of the license is also reproduced below.

Unless required by applicable law or agreed to in writing, software distributed under the License is distributed on an "AS IS" BASIS, WITHOUT WARRANTIES OR CONDITIONS OF ANY KIND, either express or implied.

See the "Apache License v2.0" for the specific language governing permissions and limitations under the License.

Net::OpenSSH, Version: 0.60

Copyright (C) 2008-2013 by Salvador Fandiño (sfandino@yahoo.com)

In accordance with the terms of the Perl licensing scheme, Oracle is hereby making the election to license Net::OpenSSH v. 0.60 under the Artistic License.

The "Artistic License"

Preamble

The intent of this document is to state the conditions under which aPackage may be copied, such that the Copyright Holder maintains somesemblance of artistic control over the development of the package,while giving the users of the package the right to use and distributethe Package in a more-or-less customary fashion, plus the right to makereasonable modifications.

Definitions:

"Package" refers to the collection of files distributed by the
Copyright Holder, and derivatives of that collection of files
created through textual modification.

"Standard Version" refers to such a Package if it has not been
modified, or has been modified in accordance with the wishes
of the Copyright Holder as specified below.

"Copyright Holder" is whoever is named in the copyright or
copyrights for the package.

"You" is you, if you're thinking about copying or distributing
this Package.

"Reasonable copying fee" is whatever you can justify on the
basis of media cost, duplication charges, time of people involved,
and so on.  (You will not be required to justify it to the
Copyright Holder, but only to the computing community at large
as a market that must bear the fee.)

"Freely Available" means that no fee is charged for the item
itself, though there may be fees involved in handling the item.
It also means that recipients of the item may redistribute it
under the same conditions they received it.

1. You may make and give away verbatim copies of the source form of theStandard Version of this Package without restriction, provided that youduplicate all of the original copyright notices and associated disclaimers.

2. You may apply bug fixes, portability fixes and other modificationsderived from the Public Domain or from the Copyright Holder.  A Packagemodified in such a way shall still be considered the Standard Version.

3. You may otherwise modify your copy of this Package in any way, providedthat you insert a prominent notice in each changed file stating how andwhen you changed that file, and provided that you do at least ONE of thefollowing:

a) place your modifications in the Public Domain or otherwise make them
Freely Available, such as by posting said modifications to Usenet or
an equivalent medium, or placing the modifications on a major archive
site such as uunet.uu.net, or by allowing the Copyright Holder to include
your modifications in the Standard Version of the Package.

b) use the modified Package only within your corporation or organization.

c) rename any non-standard executables so the names do not conflict
with standard executables, which must also be provided, and provide
a separate manual page for each non-standard executable that clearly
documents how it differs from the Standard Version.

d) make other distribution arrangements with the Copyright Holder.

4. You may distribute the programs of this Package in object code orexecutable form, provided that you do at least ONE of the following:

a) distribute a Standard Version of the executables and library files,
together with instructions (in the manual page or equivalent) on where
to get the Standard Version.

b) accompany the distribution with the machine-readable source of
the Package with your modifications.

c) give non-standard executables non-standard names, and clearly
document the differences in manual pages (or equivalent), together
with instructions on where to get the Standard Version.

d) make other distribution arrangements with the Copyright Holder.

5. You may charge a reasonable copying fee for any distribution of thisPackage.  You may charge any fee you choose for support of thisPackage.  You may not charge a fee for this Package itself.  However,you may distribute this Package in aggregate with other (possiblycommercial) programs as part of a larger (possibly commercial) softwaredistribution provided that you do not advertise this Package as aproduct of your own.  You may embed this Package's interpreter withinan executable of yours (by linking); this shall be construed as a mereform of aggregation, provided that the complete Standard Version of theinterpreter is so embedded.

6. The scripts and library files supplied as input to or produced asoutput from the programs of this Package do not automatically fallunder the copyright of this Package, but belong to whoever generatedthem, and may be sold commercially, and may be aggregated with thisPackage.  If such scripts or library files are aggregated with thisPackage via the so-called "undump" or "unexec" methods of producing abinary executable image, then distribution of such an image shallneither be construed as a distribution of this Package nor shall itfall under the restrictions of Paragraphs 3 and 4, provided that you donot represent such an executable image as a Standard Version of thisPackage.

7. C subroutines (or comparably compiled subroutines in otherlanguages) supplied by you and linked into this Package in order toemulate subroutines and variables of the language defined by thisPackage shall not be considered part of this Package, but are theequivalent of input as in Paragraph 6, provided these subroutines donot change the language in any way that would cause it to fail theregression tests for the language.

8. Aggregation of this Package with a commercial distribution is alwayspermitted provided that the use of this Package is embedded; that is,when no overt attempt is made to make this Package's interfaces visibleto the end user of the commercial distribution.  Such use shall not beconstrued as a distribution of this Package.

9. The name of the Copyright Holder may not be used to endorse or promoteproducts derived from this software without specific prior written permission.

10. THIS PACKAGE IS PROVIDED "AS IS" AND WITHOUT ANY EXPRESS ORIMPLIED WARRANTIES, INCLUDING, WITHOUT LIMITATION, THE IMPLIEDWARRANTIES OF MERCHANTIBILITY AND FITNESS FOR A PARTICULAR PURPOSE.

The End

opensm, Version: 3.1.10

In accordance with the terms of the Open Fabric Enterprise Distribution licensing scheme as appears below, Oracle is hereby making the election to license OpenSM 3.1.10 under the OpenIB.org BSD license.

Copyright (c) 2004, 2005 Voltaire, Inc. All rights reserved.
Copyright (c) 2002-2005 Mellanox Technologies LTD. All rights reserved.
Copyright (c) 1996-2003 Intel Corporation. All rights reserved.

This software is available to you under a choice of one of twolicenses.  You may choose to be licensed under the terms of the GNUGeneral Public License (GPL) Version 2, available from the fileCOPYING in the main directory of this source tree, or theOpenIB.org BSD license below:

- Redistribution and use in source and binary forms, with or
without modification, are permitted provided that the following
conditions are met:

- Redistributions of source code must retain the above
copyright notice, this list of conditions and the following
disclaimer.

- Redistributions in binary form must reproduce the above
copyright notice, this list of conditions and the following
disclaimer in the documentation and/or other materials
provided with the distribution.

THE SOFTWARE IS PROVIDED "AS IS", WITHOUT WARRANTY OF ANY KIND,EXPRESS OR IMPLIED, INCLUDING BUT NOT LIMITED TO THE WARRANTIES OFMERCHANTABILITY, FITNESS FOR A PARTICULAR PURPOSE ANDNONINFRINGEMENT. IN NO EVENT SHALL THE AUTHORS OR COPYRIGHT HOLDERSBE LIABLE FOR ANY CLAIM, DAMAGES OR OTHER LIABILITY, WHETHER IN ANACTION OF CONTRACT, TORT OR OTHERWISE, ARISING FROM, OUT OF OR INCONNECTION WITH THE SOFTWARE OR THE USE OR OTHER DEALINGS IN THESOFTWARE.

Xalan Java, Version: 2.7.1

See "Apache License v2.0".

Xerces, Version 2.10.0

See "Apache License v2.0".

A Appendix

This appendix contains the following:

- "Offer to Provide Certain Source Code"

- "Common Open Source Licenses"

Offer to Provide Certain Source Code

For third party technology that you receive from Oracle in binary form which is licensed under an open source license that gives you the right to receive the source code for that binary, you can obtain a copy of the applicable source code from http://www.oracle.com/goto/opensourcecode. Alternatively, if the source code for the technology was not provided to you with the binary, you can also receive a copy of the source code on physical media by submitting a written request to:

Oracle America, Inc.

Attn: Associate General Counsel

Development and Engineering Legal

500 Oracle Parkway, 10th Floor

Redwood Shores, CA 94065

Or, you may send an email to Oracle using the form linked from http://www.oracle.com/goto/opensourcecode. Your written or emailed request should include:

- The name of the component or binary file(s) for which you are requesting the source code

- The name and version number of the Oracle product

- The date you received the Oracle product

- Your name

- Your company name (if applicable)

- Your return mailing address and email

- A telephone number in the event we need to reach you.

We may charge you a fee to cover the cost of physical media and processing. Your request must be sent (i) within three (3) years of the date you received the Oracle product that included the component or binary file(s) that are the subject of your request, or (ii) in the case of code licensed under the GPL v3, for as long as Oracle offers spare parts or customer support for that product model.

Common Open Source Licenses

This section contains common open source licences.

Apache License v2.0

Apache License
Version 2.0, January 2004
http://www.apache.org/licenses/

TERMS AND CONDITIONS FOR USE, REPRODUCTION, AND DISTRIBUTION

1. Definitions.

"License" shall mean the terms and conditions for use, reproduction,
and distribution as defined by Sections 1 through 9 of this document.

"Licensor" shall mean the copyright owner or entity authorized by
the copyright owner that is granting the License.

"Legal Entity" shall mean the union of the acting entity and all
other entities that control, are controlled by, or are under common
control with that entity. For the purposes of this definition,
"control" means (i) the power, direct or indirect, to cause the
direction or management of such entity, whether by contract or
otherwise, or (ii) ownership of fifty percent (50%) or more of the
outstanding shares, or (iii) beneficial ownership of such entity.

"You" (or "Your") shall mean an individual or Legal Entity
exercising permissions granted by this License.

"Source" form shall mean the preferred form for making modifications,
including but not limited to software source code, documentation
source, and configuration files.

"Object" form shall mean any form resulting from mechanical
transformation or translation of a Source form, including but
not limited to compiled object code, generated documentation,
and conversions to other media types.

"Work" shall mean the work of authorship, whether in Source or
Object form, made available under the License, as indicated by a
copyright notice that is included in or attached to the work
(an example is provided in the Appendix below).

"Derivative Works" shall mean any work, whether in Source or Object
form, that is based on (or derived from) the Work and for which the
editorial revisions, annotations, elaborations, or other modifications
represent, as a whole, an original work of authorship. For the purposes
of this License, Derivative Works shall not include works that remain
separable from, or merely link (or bind by name) to the interfaces of,
the Work and Derivative Works thereof.

"Contribution" shall mean any work of authorship, including
the original version of the Work and any modifications or additions
to that Work or Derivative Works thereof, that is intentionally
submitted to Licensor for inclusion in the Work by the copyright owner
or by an individual or Legal Entity authorized to submit on behalf of
the copyright owner. For the purposes of this definition, "submitted"
means any form of electronic, verbal, or written communication sent
to the Licensor or its representatives, including but not limited to
communication on electronic mailing lists, source code control systems,
and issue tracking systems that are managed by, or on behalf of, the
Licensor for the purpose of discussing and improving the Work, but
excluding communication that is conspicuously marked or otherwise
designated in writing by the copyright owner as "Not a Contribution."

"Contributor" shall mean Licensor and any individual or Legal Entity
on behalf of whom a Contribution has been received by Licensor and
subsequently incorporated within the Work.

2. Grant of Copyright License. Subject to the terms and conditions of
this License, each Contributor hereby grants to You a perpetual,
worldwide, non-exclusive, no-charge, royalty-free, irrevocable
copyright license to reproduce, prepare Derivative Works of,
publicly display, publicly perform, sublicense, and distribute the
Work and such Derivative Works in Source or Object form.

3. Grant of Patent License. Subject to the terms and conditions of
this License, each Contributor hereby grants to You a perpetual,
worldwide, non-exclusive, no-charge, royalty-free, irrevocable
(except as stated in this section) patent license to make, have made,
use, offer to sell, sell, import, and otherwise transfer the Work,
where such license applies only to those patent claims licensable
by such Contributor that are necessarily infringed by their
Contribution(s) alone or by combination of their Contribution(s)
with the Work to which such Contribution(s) was submitted. If You
institute patent litigation against any entity (including a
cross-claim or counterclaim in a lawsuit) alleging that the Work
or a Contribution incorporated within the Work constitutes direct
or contributory patent infringement, then any patent licenses
granted to You under this License for that Work shall terminate
as of the date such litigation is filed.

4. Redistribution. You may reproduce and distribute copies of the
Work or Derivative Works thereof in any medium, with or without
modifications, and in Source or Object form, provided that You
meet the following conditions:

(a) You must give any other recipients of the Work or
Derivative Works a copy of this License; and

(b) You must cause any modified files to carry prominent notices
stating that You changed the files; and

(c) You must retain, in the Source form of any Derivative Works
that You distribute, all copyright, patent, trademark, and
attribution notices from the Source form of the Work,
excluding those notices that do not pertain to any part of
the Derivative Works; and

(d) If the Work includes a "NOTICE" text file as part of its
distribution, then any Derivative Works that You distribute must
include a readable copy of the attribution notices contained
within such NOTICE file, excluding those notices that do not
pertain to any part of the Derivative Works, in at least one
of the following places: within a NOTICE text file distributed
as part of the Derivative Works; within the Source form or
documentation, if provided along with the Derivative Works; or,
within a display generated by the Derivative Works, if and
wherever such third-party notices normally appear. The contents
of the NOTICE file are for informational purposes only and
do not modify the License. You may add Your own attribution
notices within Derivative Works that You distribute, alongside
or as an addendum to the NOTICE text from the Work, provided
that such additional attribution notices cannot be construed
as modifying the License.

You may add Your own copyright statement to Your modifications and
may provide additional or different license terms and conditions
for use, reproduction, or distribution of Your modifications, or
for any such Derivative Works as a whole, provided Your use,
reproduction, and distribution of the Work otherwise complies with
the conditions stated in this License.

5. Submission of Contributions. Unless You explicitly state otherwise,
any Contribution intentionally submitted for inclusion in the Work
by You to the Licensor shall be under the terms and conditions of
this License, without any additional terms or conditions.
Notwithstanding the above, nothing herein shall supersede or modify
the terms of any separate license agreement you may have executed
with Licensor regarding such Contributions.

6. Trademarks. This License does not grant permission to use the trade
names, trademarks, service marks, or product names of the Licensor,
except as required for reasonable and customary use in describing the
origin of the Work and reproducing the content of the NOTICE file.

7. Disclaimer of Warranty. Unless required by applicable law or
agreed to in writing, Licensor provides the Work (and each
Contributor provides its Contributions) on an "AS IS" BASIS,
WITHOUT WARRANTIES OR CONDITIONS OF ANY KIND, either express or
implied, including, without limitation, any warranties or conditions
of TITLE, NON-INFRINGEMENT, MERCHANTABILITY, or FITNESS FOR A
PARTICULAR PURPOSE. You are solely responsible for determining the
appropriateness of using or redistributing the Work and assume any
risks associated with Your exercise of permissions under this License.

8. Limitation of Liability. In no event and under no legal theory,
whether in tort (including negligence), contract, or otherwise,
unless required by applicable law (such as deliberate and grossly
negligent acts) or agreed to in writing, shall any Contributor be
liable to You for damages, including any direct, indirect, special,
incidental, or consequential damages of any character arising as a
result of this License or out of the use or inability to use the
Work (including but not limited to damages for loss of goodwill,
work stoppage, computer failure or malfunction, or any and all
other commercial damages or losses), even if such Contributor
has been advised of the possibility of such damages.

9. Accepting Warranty or Additional Liability. While redistributing
the Work or Derivative Works thereof, You may choose to offer,
and charge a fee for, acceptance of support, warranty, indemnity,
or other liability obligations and/or rights consistent with this
License. However, in accepting such obligations, You may act only
on Your own behalf and on Your sole responsibility, not on behalf
of any other Contributor, and only if You agree to indemnify,
defend, and hold each Contributor harmless for any liability
incurred by, or claims asserted against, such Contributor by reason
of your accepting any such warranty or additional liability.

END OF TERMS AND CONDITIONS

APPENDIX: How to apply the Apache License to your work.

To apply the Apache License to your work, attach the following
boilerplate notice, with the fields enclosed by brackets "[]"
replaced with your own identifying information. (Don't include
the brackets!) The text should be enclosed in the appropriate
comment syntax for the file format. We also recommend that a
file or class name and description of purpose be included on the
same "printed page" as the copyright notice for easier
identification within third-party archives.

Copyright [yyyy] [name of copyright owner]

Licensed under the Apache License, Version 2.0 (the "License");
you may not use this file except in compliance with the License.
You may obtain a copy of the License at

http://www.apache.org/licenses/LICENSE-2.0

Unless required by applicable law or agreed to in writing, software
distributed under the License is distributed on an "AS IS" BASIS,
WITHOUT WARRANTIES OR CONDITIONS OF ANY KIND, either express or implied.
See the License for the specific language governing permissions and
limitations under the License.

©2001-2007, The Apache Software Foundation

Oracle Legal Notices

Copyright Notice

Copyright © 1994-2016, Oracle and/or its affiliates. All rights reserved.

License Restrictions Warranty/Consequential Damages Disclaimer

This software and related documentation are provided under a license agreement containing restrictions on use and disclosure and are protected by intellectual property laws. Except as expressly permitted in your license agreement or allowed by law, you may not use, copy, reproduce, translate, broadcast, modify, license, transmit, distribute, exhibit, perform, publish, or display any part, in any form, or by any means. Reverse engineering, disassembly, or decompilation of this software, unless required by law for interoperability, is prohibited.

Warranty Disclaimer

The information contained herein is subject to change without notice and is not warranted to be error-free. If you find any errors, please report them to us in writing.

Restricted Rights Notice

If this is software or related documentation that is delivered to the U.S. Government or anyone licensing it on behalf of the U.S. Government, then the following notice is applicable:

U.S. GOVERNMENT END USERS: Oracle programs, including any operating system, integrated software, any programs installed on the hardware, and/or documentation, delivered to U.S. Government end users are "commercial computer software" pursuant to the applicable Federal Acquisition Regulation and agency-specific supplemental regulations. As such, use, duplication, disclosure, modification, and adaptation of the programs, including any operating system, integrated software, any programs installed on the hardware, and/or documentation, shall be subject to license terms and license restrictions applicable to the programs. No other rights are granted to the U.S. Government.

Hazardous Applications Notice

This software or hardware is developed for general use in a variety of information management applications. It is not developed or intended for use in any inherently dangerous applications, including applications that may create a risk of personal injury. If you use this software or hardware in dangerous applications, then you shall be responsible to take all appropriate fail-safe, backup, redundancy, and other measures to ensure its safe use. Oracle Corporation and its affiliates disclaim any liability for any damages caused by use of this software or hardware in dangerous applications.

Trademark Notice

Oracle and Java are registered trademarks of Oracle and/or its affiliates. Other names may be trademarks of their respective owners.

Intel and Intel Xeon are trademarks or registered trademarks of Intel Corporation. All SPARC trademarks are used under license and are trademarks or registered trademarks of SPARC International, Inc. AMD, Opteron, the AMD logo, and the AMD Opteron logo are trademarks or registered trademarks of Advanced Micro Devices. UNIX is a registered trademark of The Open Group.

Third-Party Content, Products, and Services Disclaimer

This software or hardware and documentation may provide access to or information about content, products, and services from third parties. Oracle Corporation and its affiliates are not responsible for and expressly disclaim all warranties of any kind with respect to third-party content, products, and services unless otherwise set forth in an applicable agreement between you and Oracle. Oracle Corporation and its affiliates will not be responsible for any loss, costs, or damages incurred due to your access to or use of third-party content, products, or services, except as set forth in an applicable agreement between you and Oracle.

Alpha and Beta Draft Documentation Notice

If this document is in preproduction status:

This documentation is in preproduction status and is intended for demonstration and preliminary use only. It may not be specific to the hardware on which you are using the software. Oracle Corporation and its affiliates are not responsible for and expressly disclaim all warranties of any kind with respect to this documentation and will not be responsible for any loss, costs, or damages incurred due to the use of this documentation.

Private Alpha and Beta Draft Documentation Notice

If this document is in private preproduction status:

The information contained in this document is for informational sharing purposes only and should be considered in your capacity as a customer advisory board member or pursuant to your beta trial agreement only. It is not a commitment to deliver any material, code, or functionality, and should not be relied upon in making purchasing decisions. The development, release, and timing of any features or functionality described in this document remains at the sole discretion of Oracle.

This document in any form, software or printed matter, contains proprietary information that is the exclusive property of Oracle. Your access to and use of this confidential material is subject to the terms and conditions of your Oracle Master Agreement, Oracle License and Services Agreement, Oracle PartnerNetwork Agreement, Oracle distribution agreement, or other license agreement which has been executed by you and Oracle and with which you agree to comply. This document and information contained herein may not be disclosed, copied, reproduced, or distributed to anyone outside Oracle without prior written consent of Oracle. This document is not part of your license agreement nor can it be incorporated into any contractual agreement with Oracle or its subsidiaries or affiliates.

Documentation Accessibility

For information about Oracle's commitment to accessibility, visit the Oracle Accessibility Program website at http://www.oracle.com/pls/topic/lookup?ctx=acc&id=docacc.

Access to Oracle Support

Oracle customers that have purchased support have access to electronic support through My Oracle Support. For information, visit http://www.oracle.com/pls/topic/lookup?ctx=acc&id=info or visit http://www.oracle.com/pls/topic/lookup?ctx=acc&id=trs if you are hearing impaired.